



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုၤသဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါမးရှး ၇ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-316-12

မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- SAC သုးဖိတဖၣ် ခးသဝီဖိတဂၤလၢ အလဲၤကွၢ်ကျိၢ် (လါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ဘုၤသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ် ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ် အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါခီ (၂၃၀) အဆၢကတီၢ်ဃုာ်ဃုာ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါပုၤကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးဖိတဖၣ်ခး C--- လါအသးနံၣ်အိၣ် (၅၁) နံၣ် အအိၣ်ဖဲ က--- သဝီ, မဲၢ်ကျိၢ်ကရူာ်, ဘုၤသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးဖိတဖၣ်ခးအီၤဖဲ အလဲၤဟံက့ၤအကျိၢ်အိၣ်ဖဲတၢ်ပျီလါအအိၣ် ဝုၤစၢသဝီပုၤ ဟဲက့ၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢအဘၣ်ဒိအယံ အဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် (၂၃) သီန့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢ SAC သုးဖိတဖၣ် ခးလီၤကျိၢ်ဖးဒိၣ်လၢသဝီဖိတဖၣ် စံာ်လီၤခးလီၤဖဲ လီၤကဝီၤသုးဖိၣ်စုကဝီၤတဖၣ် လဲၤခးအဝဲသ့ၣ်ဝဲအဆၢကတီၢ်အယံ လီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ပျီလါ ကလဲၤမၤတၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ် စံာ်လီၤခးလီၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ် ကမၤတၢ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအပူၤဒီး ကလုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ် အဝဲသ့ၣ် တဘျီသးလၢ SAC သုးဖိတဖၣ် ကပူၤကဲလၢ အဝဲသ့ၣ် ဟီၣ်ကဝီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	SAC ခးသဝီဖိတဂၤ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါစဲးပထုဘၢၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	က--- သဝီ, မဲၢ်ကျိၢ်ကရူာ်, ဘုၤသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၢ်လၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၂၀၂၃နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လါအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လါကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၢ်လၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအိၣ်ထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	c ---
သးနံၣ်	၅၁ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ယိၤဒိၣ်
ထီၣ်ပှၤ/သဘျ့	သဘျ့
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပှၤထူစံာ်ဖိ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	က--- သဝီ, မဲၢ်ကျိၤကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရၢၣ် / သးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သးကလၢ	အိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	သးဖိ	ခိၣ်ချ့သးရၢၣ် (LIB) နီၣ်ဂံၢ် (၃၄၁)	ဖၢၣ်ပူၣ်	တသ့ၣ်ညါ(ဒုးယၢ်ခိၣ်မံၤ)

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပုးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
 ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၃သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါဒီအဆၢကတီၢ် ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤလၢ လီၤပျံၤလၢ လီၤကဝီၤခိၣ်န့ၢ်တဂၤဆၢဝဲဘၣ်ဃး ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကိၣ်ကးကရၢ (SAC) သးဖိတဂၤလၢ ခိၣ်ချ့ သးရၢၣ် (LIB) နီၣ်ဂံၢ် (၃၄၄) အိၣ်ဝုၤစၢသဝီ ခးသဝီဖိတဂၤလၢ အမံၤမ့ၢ် c--- အိၣ်ဖဲ က--- သဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ ထံၣ်လိာ်သးဒီး c--- အကီၢ် ၀--- ဒီး မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးအီၤန့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.
 ပှၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ c--- အကီၢ် ဒီး ပှၤတဲဘၣ်အီၤတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်ဝံၤ အလဲၤဆၢအဒုဖိလၢ တၢ်ဆါဟံၣ် န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ဖဲလဲၤစးပထွဲဘၢၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါခီ (၂:၃၀) အဆၢကတီၢ်ဃုၣ်ဃုၣ်န့ၣ် SAC သုးဖိတဖၣ် ခး c--- သးနီၣ်အိၣ် (၅၁) နံၣ် အအိၣ်ဖဲ က--- သဝီ, မဲၢ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ အဝဲလဲၤဖိၣ်န့ၣ်က့ၢ်အကျိၤလၢအအိၣ်ဆၣ်ဖဲတၢ်ပျီလၢ အအိၣ်ဝုၤစၢသဝီပူၤ ဟဲက့ၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC LIB နီၣ်ဂံၢ် (၃၄၁) အံၤအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ ဝုၤစၢသဝီသီခါဖျါန့ၣ်လီၤမုၢ်ထီၣ်တကပၤဒီး SAC သုးအဂၤတဖၣ်စ့ၢ်ကီး အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ သဝီတၢ်ဘိသိလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအနံၤလၢ c--- ဒီး အသကိးလဲၤလၢပျီပူၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်လဲၤခီ SAC သုးဖိတဖၣ်လၢ အအိၣ်ခိးတၢ်ဖဲဟီၣ်ကဝီၤဖဲန့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢ c--- အသကိးသ့ၣ်ညါ SAC သုးဖိတနီၤအယီ အဝဲသံက့ၢ် အသကိးလၢ ကလဲၤပိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤတုၤလၢ တၢ်ဘိသိလီၤအဆၢကတီၢ် အဝဲသ့ၣ်သံက့ၢ် သုးဖိအိၣ် ဖဲန့ၣ်တဖၣ် ကဒုးသ့ၣ်ညါ SAC သုးဖိတဖၣ်လၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးစီၤစုၤယံၤတဖၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ကလဲၤဖိၣ်န့ၣ် အကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးဖိအိၣ်ဖဲန့ၣ်တဖၣ် စံးဆၢဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ အကဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ် သုးဖိလၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးစီၤစုၤယံၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ c--- လဲၤဟံၣ်န့ၢ်က့ၢ်အကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအလဲၤဟံၣ်န့ၢ်က့ၢ်ပဲက့ၢ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးဖိအိၣ်ဘူးဖဲသီခါဖျါန့ၣ်လီၤ ခးအီၤဒီး K-3 ကျိဒီး ကျိချံဘၣ်ဖျိသဂါ c--- အဖဲဘၣ်ခိၣ်အဆုၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. အဘၣ်ဒိဒီးကျိချံဝံၤ SAC ကသံၣ်သရၣ် ကွၢ်ထွဲအတၢ်ပူၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ထွဲအတၢ်ပူၤလီၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤက့ၢ်ဆုၣ်အီၤလၢ အသဝီန့ၣ်လီၤ. c--- အိၣ်လၢအသဝီဒီး ဝ--- အဖိမုၢ် (c--- အဖိဒိၣ်မုၢ်) လဲၤဆုၣ်အီၤလၢ SAC ဒုးယၢ်တၢ်ဆါဟံၣ် ဒီး သိလ့ၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. c--- မုၢ်ပုၤသဘျုးအယီ အကီၢ်ဒီး အဖိဒိၣ်မုၢ်တဖၣ် ကွၢ်ထွဲအီၤဖဲအလဲၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် (၂၃) သီ ဒီး စံၣ်လီၤဘၣ်ဖဲ လဲၤစးပထွဲဘၢၣ် ၂၅ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ၢ်, အဝဲဘၣ်လဲၤဒုးနဲၣ် အတၢ်ပူၤလီၢ်တနွံတဘျီဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

အခိၣ်ထံးန့ၣ် SAC သုးဖိတဖၣ် ဂ့ၢ်လိာ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တခး c--- ဘၣ်ဒီး တီၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢ **ကညီၣ်ဒိကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA)** သုးဖိတဖၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ၢ် c--- အသကိးလၢ အလဲၤပိၣ်အံၤ တဲလီၤတံၢ်ဝဲလၢ SAC သုးဖိတဖၣ် ခး c--- န့ၣ်လီၤ. လၢခံ SAC သုးဖိတဖၣ်အံၤ ကပၢ်ဘိၣ်ပၢ်ဘၢတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂီၢ် တဲဘၣ်အသုးခိၣ်လၢ c--- ဒီး အသကိး ကလဲၤဟံၣ်အကျိၤတဖၣ်လၢ ပျီပူၤန့ၣ် တတဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်နီၤခံဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ ဒုးယၢ်ခိၣ် တူၢ်လိာ်လၢ ကဟံၣ်မူဒါခဲလၢလၢ c--- တၢ်ကူၤစါယါဘျီသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒုးယၢ်ခိၣ်ဟ့ၣ်လီၤသံၣ်ကသီတၢ်လၢဘျီလၢစ့ၢ်စ့ၢ်အပူၤ လၢတၢ်ကူၤစါယါဘျီသးအဂီၢ်သန့ၣ်က့ၢ် အဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဆုၣ်တၢ်အိၣ်ကွၢ်ထွဲအီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ် ပုၤဟံၣ်လီၤဆီပုၤကညီၤလၢ ထဲဒၣ်ပိာ်ခွါန့ၣ် ကဘၣ်ကွၢ်ထွဲ ပိာ်ခွါပုၤဆါဒီး ထဲဒၣ်ပိာ်မုၢ်န့ၣ် ကဘၣ်ကွၢ်ထွဲ ပိာ်မုၢ်ပုၤဆါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီ c--- အကီၢ်လဲၤဟးလၢ အအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ် သုးကိးဆၢကတီၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. c--- အကီၢ်တဲဘၣ် KHRG လၢ “ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဖီခိၣ် ယတဲတၢ်တဘၣ် မ့တမ့ၢ် ယမၤတၢ်တသ့နီၤခံဘၣ်. ကဲထီၣ်သးဝံၤလံၤဒီး ပဘၣ်ဟံၣ်ဒိအံၤလီၤ. တၢ်အံၤ ယတထံၣ်လၢအဘၣ်ဘၣ်. ယသးအုး. ယကဘၣ်တဲဒိလဲၣ်ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်. ပမ့ၢ်တဲသကိးဘၣ် ဃးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပဘၣ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢပဂီၢ်ဒီး သဝီဖိအဂၤတဖၣ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ် SAC သုးတဖၣ် ကမၤကီၤမၤခဲပုၤ (ကယီထံသ့ၣ်ညါ မ့တမ့ၢ် ကဟ့ၣ်သဝီဖိတဖၣ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်.)”

SAC သုးဖိ ဟံတၢ်ဘိၣ်တၢ်ဘၢလၢ က--- သဝီဒီး ဝုၤစၢၤကျဲၤမုၢ်တဖၣ် ဆီတလဲအသးထီၣ်အိၣ်သး သုးရၣ်ခိၣ်မုၢ်မတၢၤကလဲၣ်န့ၣ် သုၣ်ညါဘၣ်အိၣ်ကီၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ SAC တဖၣ် တဟံၣ်ဖျါထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အမံၤအသးဒီး တမၤသကိးတၢ်ဒီး သဝီသးပုၢ် တဖၣ်လၢဘၣ်. သဝီဖိအိၣ်လၢ က--- သဝီတဖၣ်လဲၤမၤတၢ်လၢ အစံၢ်လီၢ်ခဲးလီၢ်တဘျီလၢဘၣ်ဒီး တမၤဘၣ်တၢ် မုၢ်မုၢ်ခုၣ် ခုၣ်လၢဘၣ်. SAC သုးတဖၣ်ခဲးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချဲလၢ သဝီဖိအစံၢ်လီၢ်ခဲးလီၢ်ဖဲ ပုၤလဲၤခဲးအဝဲသ့ၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ် ဘၣ်တၢ် အကူၤလၢအမုၢ် ၀--- ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဘၣ်သးဒီးတၢ်အိၣ်သးအံၤလၢ “သဝီဖိတဖၣ်ပျံၤ SAC တၢ်ခဲးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချဲအိၣ်အိၣ် အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်လၢ အစံၢ်လီၢ်ခဲးလီၢ်မုၢ်မုၢ်ခုၣ်တဘျီလၢဘၣ်. ကဟးကွၢ်ကျိၢ်အဂီၢ်ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်ကီၤခဲဝဲ မုၢ်လၢ ကကွၢ်ထွဲကျိၢ် အဂီၢ် တၢ်လီၢ်လၢအဘိၣ်အဘၢတအိၣ်လၢဘၣ်. ဖဲ KNLA စုၤကျဲၤသုးဖိ ခဲ SAC အဆၢကတီၢ် SAC ခဲးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချဲလၢ သဝီ ပုၤအိၣ် သဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်စံၢ်. တၢ်လၢပဘၣ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်ဒီး ပျံၤတၢ်အိၣ်ဖးအါညါ.” အတဲကဒီးဝဲလၢ “သုးဟံၣ်န့ၣ်တၢ်ဖိ တၢ်ကစီၤဝံၤ ပမၤတၢ်မုၢ်မုၢ်ခုၣ်တသ့လၢဘၣ်. သဝီဖိအါတက့ၤ လဲၤပုၤတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်အဂုၤအဂၤလၢ ကမးမိၣ်ဝုၢ် ဘၣ်ဆၣ် တၢ်တြီၤမၤတံၢ်တံၢ်တၢ်ဟးထီၣ်က့ၤလီၤအိၣ်အိၣ် ကီၤလၢကဟးထီၣ်က့ၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သုးဟ့ၣ်သဝီဖိတဖၣ် တၢ်ပျဲလၢကဟး ထီၣ်က့ၤလီၤလၢထံကျဲ ခံလၢတဘျီလီၤ. အိၣ် တၢ်ဟးထီၣ်က့ၤလီၤလၢထံကျဲတန့ၢ်ဘၣ်အဆၢကတီၢ် သဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ် ကျဲလၢ ကလဲၤပုၤတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်အဂုၤအဂၤလၢ ဝုၢ်ပုၤလီၤ. ပဟးထီၣ်က့ၤလီၤဒ်သိးလၢ အပူၤကွၢ်တသ့လၢဘၣ်.”

က--- သဝီပုၤ ဟံၣ်ခူၣ်အိၣ် (၁၂၀) ခူၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ် မၤတၢ်လၢ စံၢ်လီၢ်, ခဲးလီၢ် ဒီး တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးကျိးလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤ ဘၣ်ကျိၢ်ဒီး အဂၤတနီၤဆၢတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်လဲၤပုၤအိၣ်လၢ ဝုၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိတဖၣ် မၤတၢ် လၢ တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူၤဂီၢ်အဆၢကတီၢ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ပျံၤ SAC အတၢ်ထီၣ်ဒါစွၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ဒီး SAC သုးတဖၣ်ပတုၣ်အတၢ်ဟူးဂဲၤဟးဆုၣ်တၢ်ဖဲ ကညီၣ်ကီၤစဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်မး အဝဲသ့ၣ် ဟးထီၣ်က့ၤ လီၤဒီး မၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်တြီၤမၤတံၢ်တံၢ် ကသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုၤန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဖါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.

ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ ဟ့ၣ် KHRG အခွဲးလၢ ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၢ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျီတဖၣ်လၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢကမၤဂုၤထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးလၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဘၢတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပုၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤ သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.